
 

 
 
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 24. februar 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. 564 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 
 
Spørgsmål nr. 564:  
”Ministeren bedes oplyse baggrunden for, at staten har forpligtet sig til at aftage vac-
ciner fra AJ Biologics de næste 30 måneder. Ministeren bedes samtidig oplyse, om 
der er foretaget en vurdering af, om det ville være muligt at fremskaffe vacciner fra 
en anden leverandør, og om der i den forbindelse er foretaget en økonomisk vurde-
ring af konsekvenserne af kontraktbindingen med AJ Biologics. ” 
 
Svar: 
Aftalen om en leveringsforpligtelse på 30 måneder afspejler et ønske om at sikre det 
danske børnevaccinationsprogram. De 30 måneder er valgt ud fra det forhold, at det 
tager ca. 6 måneder at gennemføre et udbud, at der på daværende tidpunkt var for-
ventede leveringstider på ca. 18 måneder, og endelig er der lagt 6 måneder ind i sik-
kerhed med henblik på at sikre, at Danmark kunne få leveret vacciner. 
 
Det skal bemærkes, at da det i 2016 blev nødvendigt at indkøbe vacciner som følge af 
produktionsproblemerne på SSI, lykkedes det at skaffe vacciner, dog til en højere pris 
end de priser, som indgår i aftalen med AJ Vaccines. 
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